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摘要摘要摘要摘要： 

目的：探讨甲基莲心碱(Nef)联合mdr1shRNA表达的载体对K562/A02细胞mdr1/ Pgp表达的影响。 方

法：采用MTT方法比较Nef，mdr1shRNA单独或二者联合对K562/A02细胞增殖的抑制作用；采用RTPCR和
Western印迹法检测mdr1/Pgp的表达。 结果：Nef与mdr1shRNA联合组对K562/A02细胞的抑制率显著

高于mdr1shRNA，Nef单独处理组(P＜0.01)；联合组对K562/A02细胞mdr1/Pgp表达的抑制作用强于单

独处理组（P＜0.01）。  结论：甲基莲心碱能增强mdr1shRNA表达载体对K562/A02细胞的增殖抑制作用及

mdr1/Pgp表达的抑制作用，逆转mdr1基因编码蛋白Pgp介导的多药耐药。 
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Effect of neferine combined with mdr 1shRNA on the 
expression of mdr 1/P gp in K562/A02 cell line
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Abstract: 

ObjectiveTo determine the effect of neferine (Nef) combined with mdr1shRNA on the expression of 
mdr/Pgp in K562/A02 cell line. MethodsMTT assay was used to observe the cell proliferation. The 
expression level of Pgp was determined by Western blot and the transcription of mdr1 gene was 
detected by semiquantitative RTPCR.  ResultsAfter K562/A02 cells were treated by Nef or mdr

1shRNA alone or both for 24 h, the proliferation of K562/ A02 cells was significantly higher in the Nef 
combined with  mdr1shRNA treatment group than that of Nef or  mdr1shRNA alone group (P＜

0.01).The expression of mdr1/Pgp in the Nef with  mdr1 shRNA group was significantly lower 
than that of Nef or  mdr1shRNA alone group. ConclusionNef enhances the inhibition of mdr1shRNA 
expression vector on K562/A02 cell proliferation and on Pgp protein to effectively reverse multidrug 
resistance induced by mdr1 gene encoding Pgp.
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